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ČESKO: Na pozadí protestů českých zemědělců se rozhořel spor také mezi minulým a
současným premiérem. Podle předsedy hnutí ANO Andreje Babiše může mít Grean Deal
fatální následky nejen pro zemědělce, ale i českou ekonomiku. Řekl to v rozhovoru pro MF
DNES. Fakt, že dohodu přijal, ještě když byl ve funkci premiéra, však odmítá. “Připadá mi
to trošku úsměvné,” poznamenal předseda vlády Petr Fiala (ODS).

Bývalý premiér Andrej Babiš měl možnost vetovat Green Deal na summitech 16. 12. 2019 a 21. 7.
2020. Nevyužil ji. “Mně to připadá trošku úsměvné, protože největší český zemědělec byl ten, kdo
odsouhlasil Green Deal. Byl to Andrej Babiš ve funkci premiéra. Volání části zemědělců po zrušení
Green Dealu je z tohoto hlediska úsměvné,” uvedl premiér Petr Fiala.

Babiš na slova, že Green Deal schválil, reagoval odmítavě. “To je snad stokrát zopakovaná lež, kterou
opakuje Vondra a premiér Fiala. Nic jsem neschválil, podpořil jsem obecnou deklaraci, že chceme
chránit životní prostředí, a to platí. Ta konkrétní opatření, která z toho udělala tu zelenou šílenost, ta
se tam schválila až během českého předsednictví vlády Petra Fialy. Já jsem naopak vyjednal výjimku
pro ČR a získal peníze navíc,” uvedl Babiš v rozhovoru s tím, že díky tomu, má ČR možnost čerpat
fondy, ale “tato ekonomicky negramotná vláda” to ani pořádně neumí.

Babiš věří, že po červnových volbách do Evropského parlamentu dojde ke změně Green Dealu. “Já
v to pevně věřím. A nejen ve změnu podoby Green Dealu, ale i celkového směru, kterým se Evropská
unie ubírá. Toto bude poslední šance vyhnat tyhle ekofanatiky a vítače a vrátit EU k myšlenkám,
na kterých byla založena. Pokud Green Deal zůstane ve stávající formě, tak výrazně poškodí nejen
naše zemědělce, ale i celou naši ekonomiku,” vysvětlil s tím, že podle něj jsou cíle Green Dealu
naprosto nerealistické a náklady, které z něj budou plynout, budou astronomické.

“Green Deal samozřejmě zrušit nejde, ale co je racionální, je upravit požadavky ekologické politiky,
které dopadají na zemědělce, aby to bylo vůbec realizovatelné. Velmi rychle na výhrady zemědělců
reagovala Evropská komise a už provedla některé úpravy, které se týkají třeba určitých předpisů v
oblasti hnojiv a tak dále,” uvedl Fiala.
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